

الشروط والأحكام الخاصة ببرنامج التأمين الفوري على الحياة

#### 1. التغطية التأمينية:

- تغطي الوثيقة خطر الوفاة الناتج عن حادث أو مرض.
  - تغطي الوثيقة خطر العجز الكلي الدائم الناتج عن حادث أو مرض.
  - تغطي الوثيقة خطر الحرب والإرهاب (شريطة عدم مشاركة المؤمن عليه فيها).
  - البرنامج متاح لجميع عملاء البنك العربي.
  - الحد الأدنى للعمر: 18 عاماً.
  - الحد الأقصى للعمر: 65 عاماً.
- #### 2. فئات التغطية (مبلغ التأمين):

- الفئة الأولى (Tier 1): مبلغ تأمين 25,000 دينار أردني مقابل قسط شهري قدره 3.5 دينار.
- الفئة الثانية (Tier 2): مبلغ تأمين 50,000 دينار أردني مقابل قسط شهري قدره 7 دنانير.

#### 3. تفعيل البرنامج وسداد الأقساط:

- يتم تفعيل البرنامج فور الاشتراك من خلال تطبيق "عربي موبايل".
- يتم إلغاء الاشتراك في برنامج "التأمين الفوري على الحياة" تلقائياً في حال عدم تسديد الرسوم لثلاثة أشهر متتالية.

### استثناءات عقود التأمين الجماعي على حياة مشتركي منتج التأمين الفوري

– يستثنى التأمين الوفاة و العجز الكلي الدائم الناتج عن:

- الاشتراك في : الحرب أو الأعمال شبيه الحربية (تقليدية، جرثومية، كيميائية أو نووية)، الارهاب، التخريب، العصيان، الشغب، أي عمل يرتكب بغرض الإطاحة بحكومة باستخدام العنف، أو أي شكل من العنف المادي.
- اشتراك المؤمن عليه في أي أعمال عسكرية (بحرية أو جوية أو مشاة).
- التلوث الذري أو الجرثومي أو الكيماوي.
- أي مرض خطير (السرطان، أورام خبيثة، الفشل الكلوي، الفشل أو التليف الكبدي، القصور الحاد المزمن لعضلة القلب، الإيدز، النزيف و الجلطة الدماغية، التصلب اللويحي) و الذي تم تشخيصها لأول مرة قبل الانضمام للتأمين.
- أي عجز أو مرض أو خلل جسدي أو عاهة مصاب بها المؤمن عليه قبل اشتراكه بالتأمين .
- ارتكاب المؤمن عليه عملاً إجرامياً.

- ادمان الكحول أو المخدرات.
- الاضطرابات العقلية أو النفسية .
- الضرر المسبب عمداً للذات، الانتحار أو محاولة الانتحار سواء أكان عاقلاً ام غير عاقل .
- داء نقصان المناعة المكتسبة (الايدز) أو فيروس (HIV) .
- أي نوع من الرياضات الخطرة مثل ممارسة الغطس تحت الماء أو الاشتراك في أي نوع من السباقات و المنافسات .
- الملاحة الجوية، الطيران الشراعي أو أي نوع مماثل، إلا إذا كان مسافراً لقاء أجر أو ضمن طاقم الطائرة على أحد الخطوط المنتظمة و التي تسير على خط جوي معترف به.

## Terms and Conditions for Instant Life Insurance

### 1. Insurance Coverage:

- Covers Death due to accident or illness.
- Covers Permanent Total Disability due to accident or illness.
- Covers War and Terrorism risks (provided the insured is not a participant).
- Available to all Arab Bank customers.
- Minimum age: 18 years old | Maximum age: 65 years old.

### 2. Coverage Tiers (Sum Insured):

- Tier 1: JOD 25,000 sum insured for a monthly premium of JOD 3.5.
- Tier 2: JOD 50,000 sum insured for a monthly premium of JOD 7.

### 3. Activation & Premium Payments:

- Activated immediately upon enrollment via "Arabi Mobile" app.
- The subscription will be automatically cancelled in the event of non-payment of premiums for three consecutive months.

### **Exclusions for Group Life Insurance policy (Instant Life Insurance)**

- The insurance excludes death and Total Permanent Disability resulting from:
  - Participation in: War or war-like operations (conventional, biological, chemical, or nuclear), terrorism, sabotage, insurrection, riots, any act committed with the aim of overthrowing a government by force, or any form of physical violence.
  - The insured's participation in any military activities (naval, air, or army).
  - Nuclear, biological, or chemical contamination.
  - Any serious illness (cancer, malignant tumors, kidney failure, liver failure or cirrhosis, acute or chronic heart failure, AIDS, hemorrhage and stroke, multiple sclerosis) that was first diagnosed before joining the insurance.
  - Any pre-existing disability, case that the insured suffered from, was treated for, or was aware of, prior to enrollment in the insurance.
  - Any criminal act committed by the Insured.
  - Alcohol or drug addiction/abuse.
  - Mental or psychological disorders .
  - Self-inflicted injury, suicide, or attempted suicide, whether sane or insane.
  - Acquired Immunodeficiency Syndrome (AIDS) or HIV infection.
  - Any type of hazardous sports, such as scuba diving or participation in any kind of races or competitions.
  - Aviation, gliding or any kind of aerial flight other than as a passenger of a recognized airline or charter service .